
Rada Miejska                                                                                       

w Nowym Mieście Lubawskim 

 

P r o t o k ó ł   Nr  XXVI/2012 

z XXVI-tej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 11 grudnia 

2012 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 16:00  , a zakończono o godz. 17:30. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych . 

( Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady  prowadził -   Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

-  Burmistrz Miasta                                          -  Józef Blank 

-  Starosta Nowomiejski                                   -   Ewa Dembek 

-  Zastępca Burmistrza                                      -  Damian Artuszewski 

-  Skarbnik Miasta                                             -  Aneta Gołębiowska 

-  Sekretarz Miasta                                            -   Krzysztof Widźgowski 

-  Adwokat                                                        -  Tomasz Kwiatkowski 

-  Pracownik Urzędu Miejskiego:                     -   Bogumił  Kurowski, Grzegorz Orzeł, Dorota  

                                                                               Osińska, Dariusz  Sobaszkiewicz.                                                                                                                                                               

Zatwierdzony porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 

2.  Wybór sekretarza obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XXV-tej sesji Rady Miejskiej. 

5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  

6.  Interpelacje i zapytania radnych. 

7.    Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/93/2011 Rady Miejskiej w Nowym     

      Mieście Lubawskim z dnia 6 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy  

      Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na rok 2012. 

8.  Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej  Nowe Miasto Lubawskie  

     na lata 2013-2035:   

     1) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w  

     sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza  Nowego Miasta Lubawskiego  

     projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

     Miejskiej  Nowe Miasto Lubawskie na lata 2013-2035,   

     2) podjęcie uchwały. 

9.Uchwalenie budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2013 rok: 

      1) wystąpienie Burmistrza Miasta, 

      2) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w  

          sprawie: 

          a) opinii o przedłożonym przez Burmistrza  Nowego Miasta Lubawskiego  

              projekcie uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2013 r.,  

          b) opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego  w  

              projekcie uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2013 r. 

       3) opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       4) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej Nowe  

      Miasto Lubawskie z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami  

       prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2013”. 
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11. Informacja o pracach komisji Rady Miejskiej. 

12. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

13. Zakończenie sesji. 

 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  dokonał otwarcia XXVI-tej sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba radnych, a 

więc obrady są prawomocne. 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  na sekretarza obrad zaproponował  radną- Zofię 

Wilbrandt, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 13 głosach „za”  i 1 

wstrzymującym wybrała radną – Zofię Wilbrandt na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 

Rada Miejska nie wniosła  zmian do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  przedstawił porządek obrad XXVI-tej sesji Rady 

Miejskiej. 

Ad. pkt. 4 
Protokół z XXV-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w pok. nr 36  Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 

Sekretarz obrad poprzedniej  sesji – radny J. Szczepański nie zgłosił uwag  do protokołu.  

Pozostali radni nie zgłosili uwag  do protokołu.  

Protokół z  XXV-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie  

(przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt.5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Burmistrz Miasta –J. Blank przedstawił sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej  w 

zakresie bieżącej działalności Burmistrza Miasta. 

Na zapytania radnych odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta – J. Blank. 

Radna – M. Czernysz w imieniu mieszkańców ul. Kolejowej podziękowała Burmistrzowi 

Miasta - J. Blankowi oraz Prezesowi Zarządu MPGK sp. z o.o. – Maciejowi Przybylskiemu 

za sprawne i solidne wykonanie robót kanalizacyjnych przy ul. Kolejowej. 

Informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. pkt. 6 

Radni nie złożyli  na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radni  wnieśli ustnie zapytania w sprawie: 

Radny – K. Hoppe 

- uzupełnienia oświetlenia- 3 lamp przy ul. Okólnej, od strony ul. Działyńskich w prawo. 

Radna – Z. Wilbradt 

- oświetlenia przy ul. Kopernika w kierunku Kurzętnika. 

Radny – J. Oelberg 

- podania nowych informacji dotyczących szans budowy obwodnicy nowomiejskiej, która 

wypadła z planu realizacyjnego. 

Radny – K. Hoppe 

- w związku z planowaną budową obwodnicy nowomiejskiej kto poniesie koszty budowy jej 

oświetlenia. 
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Radny – M. Deja 

- przedstawienia informacji n)t. postępów związanych z wdrażaniem tzw. ustawy śmieciowej 

na terenie naszej gminy. 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – J. Oelberg przedstawił pozytywną opinię 

Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/93/2011 Rady Miejskiej w Nowym     Mieście 

Lubawskim z dnia 6 grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy  Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie na rok 2012. 

 Rada Miejska jednomyślnie  (przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVI/178/2012 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej- M. Deja odczytał uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2013-

2035. Opinia stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Miejskiej 

Nowe Miasto Lubawskie na lata 2013-2035. 

Rada Miejska jednomyślnie  (przy 14 radnych biorących udział w glosowaniu) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVI/179/2012 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt.9 

 Uchwalenie budżetu miasta na 2013 rok: 

1) Burmistrz Miasta – J. Blank dokonał wprowadzenia do projektu budżetu miasta na rok  

     2013 r. wnosząc do Rady o przyjęcie przedłożonego projektu. 

2) Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja odczytał uchwały Składu Orzekającego  

    Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  w sprawie opinii dotyczących: 

          a) wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Nowego Miasta      

              Lubawskiego projekcie uchwały  budżetowej na 2013 rok, 

          b) możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego przez Burmistrza  

              Nowego Miasta Lubawskiego w projekcie uchwały budżetowej na 2013 rok. 

            Opinie  stanowią zał. Nr  7-8 do protokołu. 

3)   Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – J. Oelberg przedstawił opinię Komisji  

      do projektu budżetu miasta na 2013 r. Opinia  stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 

4)   Przewodniczący Rady Miejskiej –  M. Deja odczytał  projekt uchwały w  

       sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2013 r.  

       Następnie odbyła się dyskusja.  

       Radny – P. Jankowski 

       Z p. Burmistrzem ustaliliśmy, że jedna z działek przy ul. Narutowicza zostanie  

       wyjęta ze sprzedaży i przeznaczona pod infrastrukturę – plac zabaw dla dzieci. 

       Burmistrz – J. Blank 

       Miasto ma dość dużo terenów inwestycyjnych, w tym również działek. Natomiast w  

       tym budżecie nie planujemy budowy nowych boisk. 

       Radny – P. Jankowski 

       Chodziło mnie o wyłączenie działki ze sprzedaży, a nie o budowę. 

       Burmistrz – J. Blank 

       To nie ma nic wspólnego z budżetem, który omawiamy.  
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       Radny – P. Jankowski 

       p. Burmistrzu zadałem pytanie, proszę o odpowiedź. 

       Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja stwierdził, że odpowiedź została    

       udzielona. 

       Z kolei  Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja poddał pod głosowanie    

       projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

       Lubawskie na 2013 r. 

       Rada Miejska przy  13 głosach „za” i 1 przeciw podjęła uchwałę w powyższej    

       sprawie. 

             Uchwała Nr XXVI/180/2012 – stanowi zał. nr 10 do protokołu        

Ad. pkt.10 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami  prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2013”. 

Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 

uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XXVI/181/2012 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad.pkt.11 

Przewodniczący stałych komisji Rady Miejskiej przedstawili  informacje  o pracach komisji: 

Komisji Budżetu i Finansów  - Jarosław Oelberg, 

Komisji Rozwoju Gospodarczego – Krzysztof Hoppe, 

Komisji Problematyki Społecznej- Jerzy Szczepański, 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – Zbigniew Ewertowski, 

Komisji Rewizyjnej – Adam Kłosowski. 

Ad. pkt. 12 

Burmistrz Miasta – J. Blank udzielił odpowiedzi na zapytania radnych: 

 Radnego K. Hoppe: 

- dot. oświetlenia przy ul. Okólnej. Już wcześniej Przewodniczący Komisji Problematyki 

Społecznej- J. Szczepański mówił o przeglądzie oświetlenia. Dość dużo usterek 

stwierdziliśmy, wszystkie zostały zgłoszone do operatora Energia- oświetlenie i są 

sukcesywnie realizowane. Niemniej jednak będziemy ponaglać, żeby jak najszybciej usterki 

zostały usunięte. Również ulica Okólna była zgłaszana, 

- w sprawie ponoszenia kosztów za oświetlenie. Prawo energetyczne jednoznacznie określa w 

art. 18, że finansowanie oświetlenia ulic, placów i dróg publicznych znajdujących się na 

terenie gminy jest zadaniem własnym gminy. A więc jest jednoznaczne wskazanie na czyjej 

gminie  znajduje się oświetlenie dróg jakiejkolwiek kategorii drogi, to koszty ponosi gmina. 

Planowana budowa obwodnicy jest poza granicami miasta i na pewno nie będziemy 

uczestniczyć   w kosztach finansowania jej oświetlenia. 

Radnej –Z. Wilbrandt: 

- dot. oświetlenia ul. Kopernika. Pamiętam jak w 2005 r. trwały prace nad przygotowaniami 

do przebudowy ul. Kopernika z pominięciem ówczesnego wiaduktu, Rada Miasta podjęła  

uchwałę o przekazaniu za symboliczną złotówkę siedmiu działek na rzecz Powiatu 

Nowomiejskiego, aby umożliwić budowę tej ulicy. W dokumentacji miało znaleźć się 

również oświetlenie z partycypacją miasta. Natomiast z tego co widzimy, takiego oświetlenia 

nie ma. Dzisiaj nas na to nie stać, jest to nierealne. Może za kilka lat, chociaż jest 

pesymistyczna perspektywa. Musimy w pierwszej kolejności dokończyć kanalizację i 

budować ulice, co nie znaczy, że ten temat pójdzie w zapomnienie. Będziemy starali się o tym 

pamiętać i w miarę możliwości jak się pojawią szanse go realizować. 
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Radnego J. Oelberga: 

- odnośnie szans budowy obwodnicy. Obwodnica jest włączona w Strategię Rozwoju 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego i z niej nie wypadła. Jest jedną z czterech inwestycji, 

które zostały zawarte w Strategii Województwa i nie wypadły z perspektywy finansowej. Do 

3 lipca 2013 r. ma być ukończona dokumentacja techniczna. Wtedy rozpoczniemy batalię o 

zabezpieczenie środków w ramach samorządu województwa.   

-W kwestii poruszonej przez Pana Przewodniczącego Rady na temat wdrażania tzw. ustawy 

śmieciowej. W dniu jutrzejszym odbywa się zarząd Związku Gmin Regionu Ostródzko-

Iławskiego „Czyste Środowisko” podczas którego przyjmiemy projekty uchwał na Walne 

Zgromadzenie, które odbywa się 14.12.12 r. Do budżetu założyliśmy kwotę 10-12 zł. 

Natomiast  w projekcie do przetargu proponujemy kwotę 8 zł. od mieszkańca za odpady 

segregowane i 12 zł. za niesegregowane. Dzisiaj trwa dyskusja n)t sposobu odbioru odpadów 

z poszczególnych domostw, posesji. Wiele dyskusji będzie pewnie na Zgromadzeniu, 

ponieważ każdy ma inną wizję realizacji tego zadania na terenie gminy. Inaczej kwestia ta 

wygląda w mieście, inaczej w zabudowie wielorodzinnej. Natomiast generalnie rzecz biorąc, 

tam gdzie jest zabudowa mieszkaniowa – od osoby, a tam gdzie działalność gospodarcza- od 

pojemnika. Do wyjaśnienia pozostaje na Zgromadzeniu selektywna zbiórka, czy  ma być u 

źródła czy nadal utrzymywać pojemniki, które są zlokalizowane  na terenie miasta. Wersji jest 

kilka. Najbardziej skłaniamy się jako zarząd Związku, aby wprowadzić system mieszany, 

czyli dać szansę wyboru. W oparciu o wytyczne, które zostaną przyjęte na najbliższym 

posiedzeniu Związku Gmin państwu zostanie przedłożony projekt uchwały o utrzymaniu  

czystości i porządku w gminie. Chcielibyśmy taką uchwalę podjąć na najbliższej sesji. Będzie 

ona dotyczyła nie tylko gospodarki odpadami, a całego spektrum  utrzymania czystości i 

porządku. Niektóre samorządy zgłaszają niekonstytucyjność ustawy o gospodarce  odpadami. 

Czekamy na rozstrzygnięcia. Emocje budzą  też sprawy związane z koniecznością ogłaszania 

przetargów tam, gdzie są spółki komunalne poszczególnych gmin.  W naszym przypadku 

takiego problemu nie ma, ponieważ porozumieliśmy się ze spółką w Rudnie, gdyby ta spółka  

wygrałaby przetarg na obsługę, to nasza spółka będzie podwykonawcą. Przetargi mogą 

spowodować taką sytuację, że np. firma holenderska czy niemiecka wygra przetarg na 

obsługę Związku Gmin Ostródzko-Iławskiego Czyste Środowisko i nie wiemy czy wtenczas 

będzie chciała naszą spółkę wziąć jako podwykonawcę. Takie zagrożenie jest, a największe 

zagrożenie jest tam, gdzie gminy same realizują zadanie w zakresie gospodarki odpadami 

komunalnymi. 

Ad. pkt. 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 

M. Deja zamknął obrady XXVI-tej sesji Rady Miejskiej. 

 

Sekretarz  obrad:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej                 

                                                                                                        

Zofia Wilbrandt                                                                                           Marcin Deja            

 

 

 

 

 


